
Pracovná skupina pre POCC/CCC, 17. máj 2023

Miesto stretnutia:  COPA-COGECA, Rue de Trèves 61, 1040 Brusel

Dátum stretnutia: 17. mája 2023

Účastník stretnutia: Konzorcium

Názov aktivity: Pracovná skupina pre POCC/CCC

Predsedal: Predsedal generálny sekretár (GS) Pekka Pesonen.

Podrobný popis aktivity:

Smernica o priemyselných emisiách

Rokovanie POCC/CCC bolo zorganizované vzhľadom na nadchádzajúce hlasovanie DG ENVI (24. 5.
2023) o návrhu správy Radana Kaneva k návrhu smernice o priemyselných emisiách. K návrhu bolo
predložených niekoľko pozmeňovacích návrhov a alternatívnych kompromisných pozmeňovacích
návrhov súvisiacich s prahovými hodnotami na stanovenie oblasti pôsobnosti smernice
a s agregačnými pravidlami:

kompromisný pozmeňovací návrh predložený frakciou EPP: Prahová hodnota pre chovy ošípaných●

350 LSU, hydiny 325 LSU a 350 LSU pre zmiešané farmy (s výnimkou extenzívneho chovu).
Pozmeňovací návrh predkladá vylepšené pravidlo agregácie v porovnaní s pôvodným návrhom
Komisie.
alternatívny pozmeňovací návrh predložený frakciami Zelených a Ľavicou: Prahová hodnota 100●

LSU pre ošípané, hydinu a dobytok (okrem extenzívneho chovu definovaného ako 1,8 LSU/ha),
naviac predkladá ešte horšie agregačné pravidlo ako pôvodný návrh Komisie.
alternatívny pozmeňovací návrh predložený frakciami Renew a S&D: Prahová hodnota 200 LSU pre●

ošípané a hydinu, 300 LSU pre dobytok a 250 LSU pre zmiešané farmy týchto 3 kategórií
s výnimkou extenzívneho chovu (2 LSU/ha). Čo sa týka agregačného pravidla, návrh ponecháva na
členských štátoch, aby vykonali opatrenia, ktoré zaistia, že smernica sa nebude obchádzať.

Sekretariát upozornil, že žiaden z uvedených pozmeňovacích návrhov nie je úplne v súlade s pozíciou
C-C, ktorá žiada zachovanie súčasného stavu (čo je aj výsledok stanoviska  DG AGRI), ale niektoré
návrhy sú ešte horšie. Najvhodnejšie sa javí návrh frakcie EPP, preto chce sekretariát zistiť, či sú
členské organizácie ochotné tento návrh podporiť (formou zaslania voting listu), aj keď sa líši od
pozície C-C. Pracovná skupina C-C pre chov dobytka pozmeňovací návrh frakcie EPP podporuje.

Diskusia:

ES (ASAJA) reprezentant uviedol, že podporujú stanovisko DG AGRI a odmietajú podporiť akýkoľvek
zo spomenutých 3 kompromisných pozmeňovacích návrhov.

FR (FNSEA) reprezentantka odporučila skôr podporiť jednotlivé pozmeňovacie návrhy než
kompromisné.

DE (DBV) reprezentant označil za zásadný a nutný prvý krok vynechanie odvetvia chovu dobytka
z oblasti pôsobnosti smernice, preto podporil kompromisný návrh EPP na dosiahnutie bližšieho
výsledku s pozíciou C-C. Následne je možné ďalej zlepšovať výsledok ohľadom ostatných odvetví pre
hlasovaním pléna. Odporučil opäť zaslať europoslancom list s pozíciou C-C, lebo nie všetci členovia



DG ENVI majú povedomie o dopadoch na poľnohospodárstvo, dobré životné podmienky, atď. V liste
by malo byť uvedené aj stanovisko DG AGRI.

IT (Confagricoltura) reprezentantka uviedla, že kompromis EPP je výrazne priaznivejší oproti ďalším
2 alternatívam, odporučila sa zamerať na niektorých europoslancov Renew, aby podporili pozíciu
EPP.

GS na záver uviedol, že bude vytvorený politický list s popisom pozície C-C (t. j. zachovanie status
quo), takisto bude nevyhnutné indikovať v zozname hlasovania, ktorý kompromisný návrh C-C
podporujú a ktorý nie. Konečná úprava listu bude vykonaná až 22. 5. 2023 po zoznámení sa
s procesom hlasovania, v prípade potreby sekretariát zvolá mimoriadne zasadnutie skupiny
POCC/CCC.

Rôzne

Sekretariát referoval o aktuálnom vývoji ohľadom návrhu nariadenia o obnove prírody. DG AGRI
bude o svojom stanovisku k návrhu hlasovať 23. 5. 2023, ENVI 5. 6. 2023 a plénum v strede júna.
Dňa 5. 5. 2023 sa však frakcia EPP rozhodla odmietnuť celý návrh Komisie. Podľa sekretariátu
existuje riziko straty možnosti ovplyvnenia výsledku vo výbore ENVI, pokiaľ by výbor AGRI návrh
odmietol.

GS ešte upozornil, že F. Timmermans spája prijatie zákona o obnove prírody so zverejnením
legislatívy vyjasňujúcej použitie nových genomických techník (NGTs), existuje teda riziko, že
v prípade odmietnutia návrhu zákona o obnove prírody dôjde k odkladu zverejnenia návrhu o NGTs
až do budúcich eurovolieb a novej Komisie.

Diskusia:

ES (ASAJA) a IE reprezentanti sa vyslovili za prijatie rizika a odmietnutie návrhu, DE (DBV)
reprezentant navrhol vydať tlačové prehlásenie Copa, ktoré odmieta takéto hry Komisie.

BE reprezentant upozornil na chýbajúce posúdenie dopadov návrhu na obnovu prírody – ani Komisia
nedokáže odhadnúť všetky dopady, preto je odmietnutie návrhu jediným mechanizmom, ktorý je
možné použiť na predloženie nového návrhu.

GS zhrnul diskusiu konštatovaním  o príprave formálneho listu europoslancom, v ktorom bude
podporené odmietnutie návrhu Komisie. Podľa informácií totiž frakciu EPP v snahe odmietnuť návrh
podporí aj dostatočný počet europoslancov z iných frakcií.

 

Prínos aktivity pre poľnohospodárov v SR:

Prenos informácií pre členov SPPK k danej problematike.

 

Vyplývajúce úlohy pre SPPK:

Pre SPPK nevyplývajú zo zasadania žiadne úlohy.

 


